
MAREC 2023
BEZPLATNÝ MESAČNÍK ZALOŽENÉ V ROKU 1928

ROČNÍK XXXIII, ČÍSLO 3.

Tieto noviny distribuuje spoločnosť D. A. CZVEDLER spol. s r. o. bezplatne 

Milí pedagógovia, po uplynulom ťaž-
kom období nadišiel čas, aby sme si 
28. marca z príležitosti Dňa učiteľov 
opäť uctili všetkých učiteľov a pedagó-
gov nášho mesta.
Učitelia zohrávajú v našom modernom 
svete čoraz významnejšiu úlohu. Obklo-
puje nás ohromné množstvo informácií, 
deti majú na dosah takmer všetko pro-
stredníctvom internetu a smartfónov. 
Preto okrem odovzdávania lexikálnych 

znalostí a podpory schopnosti roz-
mýšľať a uvažovať je u detí potrebné 
rozvíjať aj také vlastnosti ako nezišt-
ná pomoc iným, ľudskosť, čestnosť, 
schopnosť počúvať ostatných a pomá-
hať slabším a odkázaným. Treba deti 
naučiť, ako sa prispôsobiť neustále sa 
meniacim podmienkam, správne posú-
diť situácie, urobiť dobré rozhodnutia a 
rozlíšiť pravdu od lži. Veríme, že ťažké 
obdobie, ktoré máme za sebou, naučilo 

našu komunitu považovať pedagogickú 
obec za partnera a vážiť si obetavú prá-
cu učiteľov.
Z príležitosti Dňa pedagógov prajeme 
všetkým učiteľkám a učiteľom bezkon-
fliktné a motivujúce pracovné prostre-
die, množstvo šťastných chvíľ v okruhu 
rodiny a priateľov a pevné zdravie!

Csaba Orosz, primátor mesta
Gábor Veres , zástupca primátora

Štefan Vajas, vedúci školského úradu

Ku Dňu učiteľov

Na radnici rokovali o zriadení Národného parku Podunajsko
Tretieho marca sa v zasadačke Mest-
ského úradu v Šamoríne konalo stretnu-
tie, počas ktorého po prvýkrát predsta-
vili konkrétny plány Národného parku 
Podunajsko.
Stretnutia sa zúčastnil štátny tajomník 
Ministerstva životného prostredia SR 
Michal Kiča, prednosta Okresného úra-
du Dunajská Streda Mgr. Michal Deraj, 
poslanec parlamentu a podpredseda 
výboru NR SR pre pôdohospodárstvo a 
životné prostredie RNDr. Jaromír Šíbl, 

PhD. a zástupcovia približne pätnástich 
miest a obcí Žitného ostrova.
Účastníkov privítal primátor mesta Csa-
ba Orosz, následne sa slova ujal štát-
ny tajomník, ktorý uviedol, že v blízkej 
budúcnosti má byť zahájený séria rokova-
ní, do ktorých chce ministerstvo životné-
ho prostredia zapojiť všetky samosprávy, 
mimovládne organizácie a podnikateľské 
subjekty, ktorých sa vytvorenie národné-
ho parku bezprostredne týka.
Národný park Podunajsko má byť vyhlá-

sený do 31. marca 2024. Podľa plánov 
sa bude rozprestierať na ploche 21 
042,9 hektára od Devína po poho-
rie Burda. Vodné plochy budú zaberať 
40,2 % územia národného parku, kým 
lesné pozemky 36,6 %, orná pôda 4,9 
%, chmeľnice, vinice, záhrady a ovoc-
né sady 0,4 %, trvalý trávny porast 5,4 
%, zastavané plochy a nádvoria 1,3 % a 
ostatné plochy 11,2 % územia. Bude to 
prvý národný park nížinného typu na 
Slovensku.    (l)
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Daňové priznania môžete odovzdať aj v Šamoríne
Blíži sa termín podania daňových prizna-
ní. Podľa platnej legislatívy podáva do 
31. marca daňové priznanie každý, koho 
celkové zdaniteľné príjmy v roku 2022 
presiahli sumu 2 289,63 eur alebo 
vykazuje daňovú stratu.
V súvislosti s vyššie uvedenou skutoč-
nosťou Daňový úrad Trnava oznamuje, 
že preberanie daňových priznaní k dani z 
príjmov za rok 2022 bude zabezpečovať 
aj v Šamoríne a to v dňoch 29., 30. a 30. 
marca 2023, denne od 8.00 do 16.00 
hod. v budove bývalého kontaktného 
miesta DÚ na Obilnej ulici č. 1128/2 (I. 
poschodie).

Formuláre daňových priznaní typu A a B 
platné pre zdaňovacie obdobie 2022 si 
môžete vyzdvihnúť aj na vrátnici Mest-
ského úradu Šamorín, a to od pondelka 
do štvrtku, denne od 8.00 do 16.00 hod.
Daňové priznanie typu A podávate, ak 
ste dosiahli príjmy len zo závislej čin-
nosti, napríklad zo zamestnania alebo z 
dohody.
Daňové priznanie typu B podávate v prí-
pade, že ste dosiahli aj iné príjmy ako 
príjmy zo závislej činnosti, napríklad zo 
živnosti, z prenájmu či predaja nehnuteľ-
nosti alebo z použitia diela a umelecké-
ho výkonu.          (l)

V mobilnej aplikácii Mesta Šamorín je opäť dostupná sekcia Odpadové hospodárstvo, kde sa dá nastaviť zasielanie notifikácií o termínoch 
odvozu separovaného odpadu (papier, plast) a komunálneho odpadu. Kto si aplikáciu stiahne a nastaví, nemusí sa viac báť, že zabudne 
vyložiť vrecia alebo kontajnery. Appka funguje v operačných systémoch IOS aj Android.

Menovali nových členov odborných komisií
Mestské zastupiteľstvo na svojom prvom 
tohtoročnom zasadnutí 9. februára v taj-
nom hlasovaní odsúhlasilo zoznam navrho-
vaných osôb, ktoré sa ako súkromné osoby 
budú najbližšie 4 roky podieľať na práci 
odborných komisií samosprávy.
Jednotlivé komisie budú pracovať v nasledu-
júcom zložení:
Komisia výstavby, územnej správy a rozvo-
ja mesta  
Predseda: Faragó Zoltán
Členovia: Ing. arch. Tomáš Jávorka, Jozef 
Nagy, Štefan Valocsay, Ing. arch. Pavol 
Bodó, Ing. arch. Jozef Kőváry a Zoltán Plu-
tzer
Komisia finančná a správy majetku mesta
Predseda: Ing. Pavel Élesztős, PhD.
Členovia: Ing. Csaba Horváth, Paed-
Dr. Gábor Veres, Ing. Peter Bartalos, Ing. 
Ladislav Ásványi, Ing. Péter Lukács, Mgr. 
Árpád Fazekas
Komisia školstva a výchovy 
Predseda: PaedDr. Gábor Veres 
Členovia: Mgr. Márton Domsitz, Mgr. 
Henrieta Balheimová, PaedDr. Péter Varju, 
PaedDr. Hajnalka Baráthová, Mgr. Magda-
léna Vajasová, Mgr. Péter Mészáros

Komisia kultúry
Predseda: PaedDr. Péter Varju
Členovia: Mgr. János Méry, PhDr. János 
Hushegyi, Ing. Évi Pálinkás, Bc. Brigita Hegyio-
vá, Mgr. Myrtil Nagy, Tibor Juhász
Komisia športu a mládeže
Predseda: Ing. Tibor Duducz 
Členovia: Mgr. János Méry, Ing. Csaba 
Horváth, Csaba Hideghéthy, Štefan Hurtoň, 
Péter Haluska, Zoltán Csicsai
Komisia ochrany životného prostredia
Predseda: Mgr. Márton Domsitz
Členovia: Ľudovít Ürge, Štefan Valoc-
say, MUDr. Renáta Varga, PhDr. Lívia Bott 
Domonkos, László Mezzey, Ing. Mária Pörsök
Komisia dopravy, verejného poriadku a 
požiarnej ochrany
Predseda: Ing. arch. Tomáš Jávorka
Členovia: Ing. Pavel Élesztős, Phd.,  Ľudovít 
Ürge, Zoltán Faragó, Imrich Fehér, Ing. Róbert 
Hatos, Ing. Peter Rusňák
Komisia podnikateľskej činnosti a cestovné-
ho ruchu
Predsedníčka: Mgr. Henrieta Balheimová
Členovia: Csaba Hideghéthy, Ing. Tibor Dudu-
cz, PhDr. János Hushegyi, Mgr. Ilona Pirk,  
Viktória Medík, Mátyás Szinghoffer

Komisia sociálna, zdravotná a bytová
Predsedníčka: MUDr. Renáta Varga 
Členovia: Angela Jágerová, Ing. Évi Pálin-
kás, Ing. Peter Bartalos, Ildikó Bodóová, 
Mónika Rab, Ing. Edit Bauer
Výbor mestskej časti Mliečno 
Predseda: Jozef Nagy
Členovia: Angela Jágerová, Štefan Valoc-
say, Peter Andrássy, Kitti Czédl Zima, 
Marián Bölcs, Tímea Sujová
Komisia na ochranu verejného záujmu 
pri výkone funkcií funkcionárov mesta 
Šamorín
Predsedníčka: Angela Jágerová
Členovia: Ing. Peter Bartalos, Ľudovít Ürge
Komisia na prešetrovanie sťažností
Predseda: Pavel Élesztős ml.
Členovia: Renáta Varga, Gábor Veres

Úlohou odborných komisií je príprava roz-
hodnutí samosprávy v danej oblasti, posu-
dzovanie žiadostí o podporu z rozpočtu 
mesta a prešetrovanie iniciatív a návrhov 
od občanov. E-mailové adresy členov 
mestského zastupiteľstva sú dostupné na 
webovej stránke mesta v sekcii Samosprá-
va/Mestské zastupiteľstvo.
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Area neoddychovala 
ani v zime

Pracovníci mestského podniku Area 
Šamorín s.r.o. v uplynulých mesiacoch 
pracovali na údržbe zelene v meste s 
veľkým nasadením. Viktória Medík, 
hlavná záhradníčka mesta nám prezradi-
la, že nakoľko bola zima mierna, sezóna 
údržby zelene sa predĺžila.
„V meste boli plochy, ktoré sme kosili ešte 
aj v novembri. V dôsledku miernej zimy 
opadly listy zo stromov neskôr, na čiste-
ní parkov a verejných plôch pracujeme 
priebežne. Na niektorých sídliskách nám 
pomáhali aj obyvatelia.”
Pracovníci spoločnosti odstránili aj väčši-
nu nebezpečných stromov. Na to, aby to 
vykonali v čase, ktorý určuje zákon, tj. do 
konca februára, mali pomerne málo času. 
Za každý jeden vyrúbaný strom zasadili 
náhradu, vlani bolo takto zasadených 102 
stromčekov. V uplynulých týždňoch sa v 
celom meste začalo aj s rezom stromov 
a kríkov a preriedením ich koruny. Rez 
živých plotov práve prebieha.
„V uplynulých rokoch sme postupne zvy-
šovali počet kvetinových záhonov. Vlani 
sme okrem letničiek vysadili aj takmer 
tritisíc trvaliek. Tento rok síce máme 
skromnejší rozpočet, na jeseň však plánu-
jeme vysadiť v meste ďalšie kríkové ruže. 
Tvorba nových záhonov je pomerne dlhý 
proces a vyžaduje si tímovú spoluprácu. 
Nestačí ich len vymyslieť, naplánovať a 
vybudovať, vysadené rastliny si vyžadujú 
pravidelnú starostlivosť. Prvé jarné kve-
ty, malé kosatce a krokusy už kvitnú po 
meste, rastú aj narcisy a tulipány. Vlani 

sme vysadili takmer 47 tisíc cibuľovín, a 
to nielen na najviditeľnejšie zelené plochy, 
ale aj na sídliská” – referuje nám hlavná 
záhradníčka.
Cieľom mesta je zvýšenie biodiverzity. 
Pracovníci Arey v menes cieľom zvýše-
nia biodiverzity minulý rok vysadili 196 
kvitnúcich kríkov, rozšírili vetrolany a 
vytvorili lúčne pásy pre motýle a ope-
ľovačov. Tie navštevovali aj vtáky, ktoré 
hľadali potravu, semienka kvetov. 
„Prírode blízky postoj je pre mňa dôle-
žitý – vyznáva sa Viktória Medík. – V 
meste už roky používame organické 
hnojivá a z prostriedkov na ochra-
nu rastlín len tie šetrné k prírode. Na 
šamorínskom mestskom cintoríne nám 
predtým spôsobil ploskáčik pagaštano-
vý veľké škody, dnes sa nám to podarilo 
znížiť na minimum a to výlučne mecha-
nickou ochranou, bez použitia postre-
kov. Naše výsledky si všimli aj odborníci 
v zahraničí.”
Dobrou správou je, že pokračuje 
program Kvitnúci Šamorín a za vedenia 
hlavnej záhradníčky mesta tento rok 
opäť vyhlásia súťaž o najkrajšiu predzá-
hradku a balkón v meste.
„Chceli by sme oceniť a ukázať verej-
nosti snahu tých, ktorí skrášľujú a spes-
trujú naše mesto a starajú sa o verejné 
priestory a prostredie. Ďakujeme im 
všetkým za tú prácu a ostatných by 
som chcela povzbudiť, aby sa stali naši-
mi partnermi v skrášľovaní mesta” – 
dodáva hlavná záhradníčka.     (l)

Združenie Pro Humana 
pomáhalo aj minulý rok

Združenie Pro Humana bolo založené 
mestskými poslancami v prechádzajúcom 
volebnom období počas pandémie korona-
vírusu – v čase, kedy bola akákoľvek pomoc 
vítaná. Čas ukázal, že založiť toto združe-
nie bolo správnym rozhodnutím.
Poslanci sa vzdali svojich odmien, aby mohli 
pomáhať aj tam, kde to zákon samosprávam 
neumožňuje a pritom nezaťažili rozpočet 
mesta. Rozhodli sa založiť občianske združe-
nie, ktoré podlieha iným, menej prísnym pra-
vidlám. Bolo to správne rozhodnutie, pretože 
za posledné dva roky mohli takto podporiť 
odkázaných občanov a seniorov žijúcich pod 
hranicou chudoby.
„V prvom kroku financovalo združenie 
nákup smart hodiniek Santea Watch, ktoré 
dohliadajú na bezpečnosť seniorov žijúcich 
osamote. V prípade nebezpečenstva môžu 
požiadať o pomoc jednoducho, len stlače-
ním jedného gombíka” – vysvetľovala bývalá 
poslankyňa Edit Bauer, bývalá predsedníčka 
sociálnej komisie.
Pomoc sa vždy zíde, v ťažkých časoch to pla-
tí dvojnásobne.
„Združenie Pro Humana obdarovalo aj vlani 
na Vianoce zdravotne postihnutých žiakov 
Špeciálnej základnej školy v Šamoríne. Často 
žijú v obzvlášť znevýhodnenom prostredí, s 
rodinným rozpočtom napnutým kvôli náku-
pu liekov a liečebných pomôcok. V období 
Vianoc rozdalo združenie viac ako sto dar-
čekových poukážok dôchodcom, ktorých 
dôchodok nedosahuje 380 eur” – prezradi-
la nám poslankyňa Renáta Varga, súčasná 
predsedníčka odbornej komisie.
Súčasná vysoká inflácia znamená pre mno-
hých nepochybne ťažkú situáciu. Budú aj 
naďalej potrebovať pomoc a solidaritu. Zdru-
ženie Pro Humana sa na občanov a podnika-
teľov Šamorína obracia s prosbou, aby veno-
vali 2, resp. 3% z dane združeniu alebo ak 
môžu, poskytli finančný dar, aby mohlo ďalej 
pomáhať.
Právnické osoby a fyzické osoby, ktoré podá-
vajú daňové priznanie samy, si môžu do prí-
slušnej časti formulára zapísať údaje združe-
nia Pro Humana:
IČO: 53533674
obchodné meno/názov:
 Pro Humana P.T., OZ
Zamestnanci musia odovzdať vyhlásenie 
spolu s potvrdením o zaplatení dane (vypl-
ní zamestnávateľ) na príslušnom daňovom 
úrade do 30. apríla.
Číslo účtu združenia Pro Humana: 
SK65 0900 0000 0051 8183 9907
Združenie sa chce touto cestou poďa-
kovať občanom a podnikateľom za 
dary, ktoré pomôžu naplniť poslanie 
združenia.      (sz)

Strojová výsadba cibuľovín                           (Fotoarchív)
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Zo života šamorínskeho útulku
Začína sa nová sezóna a s ňou prídu nové 
nechcené zvieratá. S dobrovoľníčkou OZ 
Labky v núdzi Zlaticou Szabovou sme sa 
rozprávali o starostlivosti o odchytené 
zvieratá v Šamoríne a na okolí.

Odkedy fungujú koterce v Šamoríne a ako 
ste sa Vy k problematike túlavých zvierat 
dostali?
Koterce fungujú už dvanásť rokov. Vtedy sa 
skupina dobrovoľníčok dohodla s mestom, 
mestskými policajtmi a prebrali zodpo-
vednosť. za opustené zvieratá.Ja som sa k 
nim pridala pred štyrmi rokmi. Mala som 
sedavú prácu a z časových dôvodov som 
si nemohla dovoliť mať psa, no chcela 
som chodiť venčiť. Pridala som sa a zalo-
žili sme občianske združenie. Naša spolu-
práca je veľmi výhodná pre všetky strany 
– pre mesto, pre zvieratá a my z nej máme 
radosť. Keby ostatné obce mali taký postoj 
k túlavým zvieratám, aký má Šamorín, situ-
ácia by v mnohých ohľadoch bola omnoho 
lepšia. 

Ako vyzerá Váš deň, resp. týždeň?
Vždy v nedeľu si dohodneme, kto má kedy 
v týždni službu. Venčíme dvakrát denne. 
Poobede sa snažíme byť vonku s každým 
psom aspoň hodinu, čo je až nadštandard-
né. Na stretnutia, keď sa niekto chce prísť 
pozrieť, sa vždy dohodneme, ktorá z nás 
vie prísť. V sobotu alebo v nedeľu sa stane, 
že sme tu aj pol dňa, musíme poupratovať, 
roztriediť veci donesené do útulku alebo 
urobiť náročnejšie práce, na ktoré nie je cez 
týždeň čas. A to je iba jedna časť – psíky a 
druhá časť sú mačičky.

V kotercoch sú len psíky. Kde sú mačičky?
Momentálne tu máme troch psíkov. Mačky 
máme v dočasných opaterách u dvoch dám 
v Kvetoslavove. Keď nám zavolajú ľudia, že 

našli mačičku, snažíme sa ju umiestniť do 
týchto dočasných domovov. Keď už nie je 
miesto, hľadáme dočasný domov cez soci-
álne siete. Psíkov je podstatne menej ako 
mačičiek. Mačiek máme ešte stále asi 40 v 
dočasnej opatere, to sú minuloročné vrhy a 
za chvíľu to tu vypukne znova. 

Koľko zvierat sa tu otočí za rok?
Je to asi 60–80 zvierat ročne, ak prirátame 
aj také, ktoré tu strávia len noc, lebo si ich 
majiteľ príde vyzdvihnúť na druhý deň ráno, 
je to možno 100 psíkov. Mačiek je viac.

Sú „rizikovejšie“ mesiace, kedy je najviac 
túlavých zvierat?
Áno, v lete. Je to zvláštne, vždy som si 
myslela, že ľudia si adoptujú zvieratá práve 
v lete. Ale nie, lebo všetci sú na dovolen-
kách a keď tak, adoptujú si v septembri. V 
lete máme vždy plné koterce a sme na to 
samé. Vtedy ani nemáme pomoc od ľudí, 
všetci sú preč, a keď chce jedna z nás ísť 
na dovolenku, nápor na tie ostatné je ešte 
väčší. 

Kto všetko vás podporuje?
Ľudia, inštitúcie, aj mesto. Komunita v 
Šamoríne je úžasná, veľmi vnímavá, ako-
náhle niekto zbadá psa samého, už nám 
píše a volá. Stalo sa aj to, že psík vyšiel 
na ulicu, sedel pred bránou a za chvíľu už 
visel oznam „hľadá sa majiteľ“. Ľudia nám 
pomáhajú venčiť. Výborne funguje aj spo-
lupráca s mestskou políciou. 

Sú Vaše kapacity dostatočné?
Tieto súčasné áno, na náš kataster to sta-
čí. Veľakrát sa stane, že k nám donesú psa, 
že ho chytili v Šamoríne a pritom pochá-
dza z inej obce, často tu máme napríklad 
psov zo Zlatých Klasov. Ľudia si neuvedo-
mujú, že zadaním nepravdivých informácií 

nám sťažujú prácu dopátrať sa k majiteľovi 
a psík musí ostať v koterci. 

Ak by ste mohli poslať odkaz komunite, 
aký by bol?
V prvom rade by to bolo veľké ďakujem. 
Obyčajným ľuďom, inštitúciám aj miestnym 
veterinárom, najmä Ondrejovi Gaálovi a Kat-
ke Baráthovej, ktorí sa k nám správajú veľmi 
ústretovo. Pomáhajú nám často na úkor svoj-
ho voľna a peňazí. V druhom rade prosba. 
Prosím, dajte si svoje zvieratko kastrovať, psy 
čipovať a preverte, či sú čipy registrované a 
či sú tam správne údaje (návod na kontrolu 
nájdete na našej FB stránke). Prosíme tiež, 
buďte takí vnímaví aj k mačkám, ako ste ku 
psom. Ľudia sa k mačkám ešte stále sprá-
vajú macošsky. Starostlivosť o opustené a 
zanedbané mačiatko nás stojí o dosť viac ako 
samotné kastrovanie. Praktiky ako utopenie, 
zviazanie v igelitovom vreci alebo vyhodenie 
na pole jednoducho nepatria do 21. storočia. 
Vieme pomôcť s cenou kastrácie a s odchy-
tom. Každá jedna vykastrovaná mačka pre 
nás znamená menej vyhodených mačiatok. 

Ak chce niekto pomôcť, ako to môže 
urobiť?
Môže sa zapojiť ako dobrovoľník. Je nás tu 
10 žien a len jeden mladý muž. Veľmi by 
sa nám zišli chlapi, najmä na ťažšie práce, 
ale aj na venčenie väčších plemien. Veľmi 
nám pomáha, ak viete poskytnúť dočas-
ný domov pre zvieratko. Znamená to, že 
poskytnete zvieratku priestor, pozornosť 
a lásku a my zabezpečíme jedlo a vete-
rinárnu starostlivosť. Pritom už hľadáme 
zvieratku nový domov. Alebo si adop-
tujte mačku – už vykastrovanú. Viete 
nám pomôcť aj finančne, venovaním 2%  
z dane. Práve z tohto zdroja vieme pokryť 
väčšinu nákladov na kastrácie, ošetrenie a 
starostlivosti o zvieratá.                    (vk)

V Mestskej knižnici Zsigmonda Zalabaiho sa 22. februára uskutočnilo stretnutie s publicis-
tom PhDr. Ladislavom Khandlom, autorom kníh o turistických rozhľadniach, o histórii turis-
tiky na Slovensku, o teórii a metodike turistiky, o horských chatách na Slovensku a kníh pre 
deti a mládež s názvom Príroda okolo nás a Poďte s nami na výlet. Besedu moderovala Mar-
ta Galbáčová.        (Fotoarchív)

18. februára 2023
Puha Zsolt - Szikhartová Katarína

Novomanželom blahoželáme!
Gratulálunk az ifjú házasoknak! 

UZAVRELI MANŽELSTVO
HÁZASSÁGOT KÖTÖTTEK / 

INZERUJTE 
U NÁS!

noviny@samorin.sk
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DEŇ OTVORENÝCH DVERÍ
Spoločnosť ARTHESYS, člen skupiny QMD OTVÁRA SVOJE PRIESTORY PRÁVE PRE VÁS!

Príďte sa pozrieť ako vieme v Šamoríne vyrobiť výrobky, ktoré zachraňujú život!

1.4.2023, od 800 do 1300  

v Šamoríne, Vicenzy 14
Strávte čas s rodinou, naučte sa niečo nové, zmerajte si zručnosť s našimi 

kolegami, alebo s vašimi priateľmi, manželmi, manželkami! 
O detičky bude postarané!

Prehliadku závodu 
každú pol hodinu od 8.30 hod.

Detský kútik 
s hrami, súťažami, zónu dobrôt

Informácie 
o voľných pozíciach

PRIPRAVILI SME PRE VÁS

0903 560 068

zkasza@qmd.net
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Po uliciach Mliečna chodili 
prezlečení vyháňači zimy

Koncerty 
v Mozi Clube

V poslednú fašiangovú sobotu sa  
v Mliečne konal tradičný fašiangový 
sprievod. Tento zvyk, ktorý sa v strednej 
Európe zachoval v rôznych podobách, 
bol začiatkom 20. storočia rozšírený na 
celom Hornom Žitnom ostrove. Najdlh-
šiu tradíciu má zrejme v Mliečne, kde sa 
koná vo forme svadobného sprievodu, 
s postavami v maškarách a mýtických 
bytostí, ktoré hlásia koniec zimy.
V starých časoch sa tento sprievod spolu 
s hudobníkmi vybral do ulíc Mliečna vždy 
v utorok po fašiangoch. Prestrojenie ľudí 
má symbolizovať zobúdzanie prírody a 
príchod jari, je zvyškom kultu pochováva-
nia zimy a vítania jari. Podobne ako inde 
na Žitnom ostrove, aj v Mliečne napo-
kon preložili túto „veselicu” na poslednú 
fašiangovú sobotu. Vo viacerých obciach 
Žitného ostrova prežíva tento zvyk v 
posledných rokoch svoju renesanciu. U 
nás túto tradíciu s pohanskými koreňmi 
udržiavajú dobrovoľní hasiči z Mliečna. 
Tento rok vyrazil bláznivý svadobný sprie-

vod do ulíc už po 146-krát, aby po Mliečne 
rozsievali radosť z príchodu jari. Opäť sa 
tak ulicami niesli tóny hudby a spevu a 
obyvatelia mohli stretnúť „svadobčanov”, 
postavy tradičných remeselníkov – holiča, 
mäsiara, drotára a nechýbali ani starobylé 
mýtické postavy ako napr. hrbatý alebo 
krotiteľ medveďov. 
Táto miestna tradícia sa zachovala vo 
viac-menej pôvodnej podobe po celé stá-
ročia, aj s postavami predkresťanského 
pohanského kultu. Dávny pôvod tohto 
zvyku potvrdzuje aj to, že sa sprievodu 
môžu zúčastniť len muži. Tento rok sa 
pochod a vyhnanie zimy naozaj vydarili. 
Snáď sa podarí tento zvyk typický pre Žit-
ný ostrov a maďarskú oblasť zachovať aj 
pre mladšie generácie a obyvatelia budú 
svadobčanov vítať vo svojich bránach s 
radosťou a úctou. Organizátori aj účast-
níci by si priali, aby sa našlo čo najviac 
pokračovateľov tejto peknej tradície a aby 
sa okrem jarnej zábavy komunita cez túto 
tradíciu stmelila.

Tento rok vyrazil bláznivý svadobný sprievod do ulíc už po 146-krát 
                    (Foto: Mátyás Szinghoffer)

Vystúpenie Szeder v Mozi                 (Fotarchív)

V polovici minulého mesiaca, na deň sv. 
Valentína usporiadali v Mozi Clube kon-
cert a krst novej platne kapely Chameleon 
Jazz Band, ktorá hrá melodický džez a dob-
rý pop. Večer patril kapele na čele s fron-
tmanom a zároveň vynikajúcim pozaunis-
tom Rezsőm Bálintom.
Menovaný skladateľ a zakladateľ skupiny, 
resp. jeho spoluhráči – Attila Telek na bici-
ách, Áron Sárosi na basgitare a vynikajúci 
klávesista Márk Ádám Birinyi - pochádzajú z 
Ipeľského regiónu, z obce Kalonda. V Šamo-
ríne nie sú po prvýkrát. Džezová formácia 
doteraz koncertovala vo viac ako 50 európ-
skych mestách. Pre ich strhujúcu produkciu, 
známe hity a chytľavé melódie interpretované 
na vlastných nástrojoch sa rýchlo stali miláči-
kom publika. Koncert prinášajúci atmosféru 
hudobných barov zo zlatých časov džez-roc-
ku podfarbený rytmickou melódiou džezu bol 
300. podujatím Mozi Clubu. 
Klub sa podľa všetkého pomaly vracia do 
starých predpandemických koľají, majú 
čoraz viac akcií so stále väčším počtom 
divákov. Rastie aj návštevnosť ich kaviar-
ne. 18. februára sa na pódium Mozi Clubu 
postavila speváčka Krisztina Szeder Szabó a 
po francúzsky zaspievala šansón Budapešť, 
jednu z jej najstarších pesničiek. Atraktívna 
speváčka a gitaristka s výnimočným hlasom 
spolupracovala aj na nosičoch formácie 
IVAN & THE PARAZOL a skupinu Szeder 
založila v roku 2013. Vystupuje buď sama, 
s jedinou gitarou alebo s celou skupinou.  
V Šamoríne zaspievala duo s gitaris-
tom-mandolinistom. Najcharakteristickej-
šou črtou textovo prepracovaných piesní 
speváčky-skladateľky sú melódie vychádza-
júce z džezu a šansónu, často zdobené ľah-
kými ľudovými variáciami. Ani táto formácia 
tu nebola po prvýkrát. V roku 2021 sme ich 
hostili na Hudobných dňoch Korona. Pozitív-
na energia im z hudby priam srší a nenútený 
humor presvedčí poslucháčov, že spoločné 
prežívanie malých radostí života môže kaž-
dému uľahčiť prežiť bežné dni. Preto bude 
kapela Szeder očakávaná aj nabudúce, naj-
lepšie čím skôr, každým, kto miluje šansón a 
čo i len raz si vypočul ich melódie.   (s)

16. februára sa v Domove seniorov Ambrózia konala fašiangová veselica. Niektorí obyvate-
lia a zamestnanci sa na párty obliekli do masiek a na stoloch samozrejme nechýbali fašian-
gové šišky. O hudbu sa postarala skupina Golddies.        (Fotarchív)
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Aj zuška oslávila fašiangy 

Dopravný rýchlokurz pre deti
V dnešnej intenzívnej premáv-
ke na cestách treba venovať 
zvýšenú pozornosť bezpeč-
nosti detí. Preto za podpory 
Nadačného fondu Tesco pri-
pravila Základná škola M. Bela 
v Šamoríne dopravný rýchlo-
kurz pre svojich žiakov. 
Druháci a tretiaci na ZŠ Mate-
ja Bela mohli v kurze získať 
potrebné vedomosti, zručnosti 
a návyky zamerané na bezpeč-
né správanie sa v rozličných 
dopravných situáciách. Hravou 
formou si vyskúšali jazdu na 
kolobežkách na fingovanom 
dopravnom ihrisku. Vďaka lek-
torom Autoklub Slovakia Assis-

tance z Bratislavy sa naučili aj 
to, ako sa má správne odbo-
čovať a bezpečne prechádzať 
križovatkami. Do projektu sa 
zapojilo niekoľko ročníkov. V 
rámci tvorivých aktivít vyrobili 
žiaci z 3. A, C a D tried doprav-
né tabule, značky, svetelné 
signály, tí najmenší sa potešili 
farebným reflexným páskam, 
ktoré im budú slúžiť pri zníženej 
viditeľnosti. Škola s Nadačným 
fondom Tesco spolupracuje už 
dlhodobo. Fond v júni podporí aj 
veľkolepý hudobno-dramatický 
program pre mladších žiakov.

PaedDr. Erika Oravcová
ZŠ Mateja Bela Šamorín

Základná škola Štefana Németha-Šamo-
rínskeho oslávila fašiangy v polovici feb-
ruára koncertami. Na žiackych koncer-
toch hrali malí hudobníci vo farebných 
kostýmoch diela v duchu fašiangov.
Na tomto podujatí s mnohoročnou histó-
riou sa popri žiakoch hudobného odbo-
ru predstavili aj deti - tanečníci a uda-
losť bola spestrená výstavou diel žiakov 
výtvarného odboru. 
Koncertná sála po žiackych koncertoch 
privítala profesionálnych hudobníkov. 
Prvým interpretom v poradí bolo Reiter 
Duó, ktoré publiku prinieslo upravené 

diela Istvána Reitera st. v interpretácii 
samotného skladateľa a jeho syna, hus-
listu Istvána Reitera ml. V ďalší deň sa 
publikum mohlo tešiť na medzinárodný 
koncert, na ktorom vystupovali dve vyni-
kajúce mladé umelkyne, klaviristka Anikó 
Patkoló a sopranistka Réka Kristóf. Na 
večeri romantických piesní pod názvom 
Die Nacht zazneli diela Albana Berga, 
Josepha Marxa, Richarda Straussa a Ser-
geja Rachmaninova. Umelkyne už majú 
za sebou vystúpenia na rôznych miestach 
Európy a Šamorínčania ich produkciu 
odmenili dlhým potleskom.       (s)

V prvý marcový deň sa v Základnej umeleckej škole Štefana Németha-Šamorínskeho opäť konalo vítanie detí do života. Primátor Csaba 
Orosz v koncertnej sále školy pozdravil najmladších Šamorínčanov, ktorí sa narodili v období od júna do septembra 2022. Na slávnosť 
dostali pozvánku rodičia 52 batoliat. Primátor prítomným zaželal veľa šťastia a odovzdal im darček samosprávy.

Koncert huslového dua Reiter Duó      (Fotoarchív)

Účastníci rychlokurzu                        (Fotoarchív)
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Posledná rozlúčka so Štefanom Horváthom
V druhý marcový deň sme sa museli navždy 
rozlúčiť so Štefanom Horváthom, jedným 
z najvýraznejších osobností športového a 
komunitného života nášho mesta. 
Štefan Horváth sa narodil 23. marca 1976 v 
Dunajskej Strede. Svoj život zasvätil športu 
– zápaseniu - už v útlom veku. Na súťažiach 
vždy bodoval. Neskôr sa zameral na výchovu 
mladej generácie, ako tréner k deťom vždy pri-
stupoval s láskou a odbornosťou. Významne 
sa podieľal na rozvoji šamorínskeho zápasníc-
keho klubu. Svojich zverencov sprevádzal aj na 
súťažiach, poskytol im všemožnú podporu a 
záležalo mu aj na tom, aby sa im darilo v škole. 
Vždy pracoval s plným nasadením a odušev-
nením, učil a vychovával veľmi rád, mali ho radi 
kolegovia, deti, rodičia. Každému rád pomo-

hol, bol priateľský a podporoval svojich žiakov, 
aby sa neustále zlepšovali. Jeho meno sa stalo 
synonymom pre zápasenie a byť jeho žiakom 
bola pocta. Bol obľúbený a tešil sa všeobec-
nej úcte ako dobrosrdečný a dobre naladený 
spoločník. Vždy hľadal riešenia a takmer vždy 
ich aj našiel. V Kyselici, vo svojom bydlisku bol 
poslancom, mal množstvo plánov, no na ich 
realizáciu mu už žiaľ, neostal čas ani sily.
Napriek chápavej podpore svojej manželky a 
pozornosti svojich priateľov chradol stále viac, 
svet vnímal čoraz beznádejnejšie, stále viac 
sa umáral. Napokon nás opustil, 23. februára 
vo veku nedožitých 47 rokoch navždy zhasla 
sviečka jeho života a zanechal za sebou hlbokú 
a nezmyselnú prázdnotu.
Česť jeho pamiatke.       (mm)

Vedenie miestnej organizácie Jednoty dôchodcov 
Slovenska v Šamoríne oznamuje svojim členom, že 
výročná členská schôdza sa uskutoční v pondelok 

20. marca 2023 o 15.00 hodine v priestoroch Klubu 
dôchodcov na Pomlejskej ceste. Všetkých srdečne 

očakávajú.

Zamestnanci MÚ Šamorín 
sa často stretávajú s tým, 
že z domov a budov chýbajú 
súpisné a orientačné čísla, 
čo sťažuje doručenie oficiál-
nych písomností.
V zmysle vyhlášky Minister-
stva vnútra SR je obec povin-
ná určiť súpisné číslo každej 
budove nachádzajúcej sa na 
území obce. Povinnosť ozna-
čiť budovu dvoma číslami má 
aj vlastník budovy - čierne 
číslo je súpisné a červené je 
orientačné. 
Označiť budovy číslom nie 
je len zákonná povinnosť, ale 
významne to uľahčuje orien-
táciu v meste a pomáha aj 
poštovým doručovateľom, 
kuriérom, pracovníkom ply-
nární, elektrární či vodáren-
skej spoločnosti pri rôznych 

administratívnych úkonoch. 
Je dôležité si uvedomiť, že 
správne a viditeľné ozna-
čenie domu urýchli príchod 
záchranných zložiek v prí-
pade núdze – polície alebo 
záchrannej zdravotnej služ-
by.
V tejto súvislosti platí aj to, 
že nesplnením tejto povin-
nosti sa právnická osoba 
alebo fyzická osoba – pod-
nikateľ dopúšťa správneho 
deliktu a môže jej byť ulože-
ná pokuta vo výške do 250, 
resp. 150,- €.
Ak potrebujete riešiť ozna-
čenie budovy súpisným a 
orientačným číslom, obráť-
te sa prosím na organizač-
ný odbor Mestského úradu 
Šamorín na telefónnom čísle 
031-59 00 401.

Číslo domu je dôležité

MO SČK hodnotila rok 2022
Miestna organizácia Slovenské-
ho Červeného kríža v Šamoríne, 
jedna z najstarších neziskových 
organizácií mesta zvolala na 
25. februára výročnú členskú 
schôdzu.
Zasadnutie sa začalo vystúpe-
ním žiakov základných škôl, 
základnej umeleckej školy a 
žiackeho dychového orches-
tra Dobrovoľného hasičské-
ho zboru. Činnosť združenia 
zhrnuli Mária Domsitzová a 
Jozef Fürdős v slovenskom aj v 
maďarskom jazyku. Popri reali-
zácii bežných činností združe-
nia ako sú súťaže prvej pomoci, 
zber oblečenia a potravín, ukáž-
ky a prednášky v téme zdravia 
a zdravotný dohľad kultúrnych 
a športových podujatí bolo pre 
združenie v minulom roku naj-
väčšou výzvou práve realizácia 
zbierky na pomoc ukrajinským 
utečencom a adresné doruče-
nie pomoci. 
Členovia SČK považujú za jed-
nu zo svojich najdôležitejších 
úloh organizáciu dobrovoľného 
darovania krvi a nábor nových 
darcov krvi. Vďaka ich uvedo-
melej práci je v meste a na okolí 
Šamorína čoraz viac záujem-
cov o darovanie krvi, niekedy 

dokonca darujú krv konkrétne-
mu človeku, aby urýchlili jeho 
rekonvalescenciu. Osveta, pro-
pagácia a pomoc pedagógov 
zabrala a zvyšuje sa počet prvo-
darcov krvi z radov stredoškol-
ských žiakov. Dvaja najaktívnejší 
členovia SČK v Šamoríne Mária 
Domsitzová a Jozef Fürdős sa 
môžu spoľahnúť aj na mladých 
členov predsedníctva, ktorí 
pomáhajú v podpore miestnych 
združení dôchodcov, občanov s 
ťažkým zdravotným postihnu-
tím a zdravotne znevýhodne-
ných osôb. SČK sa za pomoci 
samosprávy a mestského pod-
niku Area s.r.o. podarilo obstáť 
aj v boji s pandémiou a zvládli aj 
nápor v súvislosti so zabezpeče-
ním okamžitej pomoci ukrajin-
ským utečencom. 
Vedenie MO SČK v Šamoríne na 
zasadnutí blahoželalo členom, 
ktorí v uplynulých dvoch rokoch 
oslávili okrúhle životné jubile-
um. Predseda Jozef Fürdős sa 
kvetom poďakoval tým členom, 
ktorí najvýraznejšie podporova-
li aktivity združenia a to nielen 
v posledných dvoch rokoch. 
Zasadnutie ukončila neformálna 
hudobná zábava, ktorá trvala do 
večera.                                   (s)

Vlastník má povinnosť označiť budovu číslami                 (Fotoarchív)
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Nepamätali si, prečo sa pobili
3. februára v noci na ulici Gazdovský rad 
pri trhovisku zasahovala hliadka MsP 
Šamorín pri bitke dvoch mužov. Vyzvala 
ich na predloženie občianskych preuka-
zov. Hliadke  MsP Šamorín na otázku, pre-
čo sa bijú, nevedeli odpovedať. Vraj spolu 
celý večer popíjali a pohádali sa, dôvod 
si už nepamätali. Hliadka MsP Šamorín 
poučila mužov, že môžu podať trestné 
oznámenie na OOPZ Šamorín, nie však 
v podnapitom stave. Jeden z mužov bol 
zranený, ale ponuku hliadky privolať RZP 
odmietol.

Vymkla sa z bytu
4. februára poobede žiadala hliadku MsP 
Šamorín o pomoc staršia pani na Cinto-
rínskej ulici s tým, že sa vymkla z bytu. 
Byt sa nachádzal na 3. poschodí obytného 
domu na Čilistovskej ulici.  Dotyčná bola 
len ľahko oblečená, bola vyniesť smeti, 
hliadka MsP Šamorín ju preto posadila do 
služobného motorového vozidla. Násled-
ne bol privolaný zámočník, ktorý byt otvo-
ril. Oznamovateľka sa hliadke MsP Šamo-
rín poďakovala za pomoc.

Deti sa zasekli vo výťahu
4. februára poobede požiadal operač-
ný dôstojník HaZZ Trnava hliadku MsP 
Šamorín o asistenciu pre príslušníkov 
HaZZ Šamorín na Dunajskej ulici, kde 
sa vo výťahu zasekli 3 mladistvé osoby. 
Hliadka MsP Šamorín vyrazila na miesto 
ihneď a zistila, že výťah sa nachádza na 

prízemí a sú v ňom 3 deti. Osoby na otáz-
ku hliadky uviedli, že sú poriadku. Po prí-
chode príslušníkov HaZZ Šamorín bolo 
okno na dverách výťahu vybraté a mla-
distvé osoby boli z výťahu vyslobodené 
a odovzdané zákonným zástupcom bez 
zranení.

Počmárali autá a múry
4. februára doobeda preverovala hliad-
ka MsP Šamorín telefonické oznámenie 
z Hlavnej ulice, kde mali neznáme osoby 
fixkou počmárať viaceré autá a múry. Na 
miesto sa hliadka MsP Šamorín dostavila 
spolu s hliadkou OO PZ Šamorín, ktorej 
bola udalosť taktiež hlásená. Následne 
boli v súčinnosti s hliadkou OO PZ Šamo-
rín kontrolované kamerové záznamy z 
budov v blízkosti miesta, nakoľko bol na 
mestskom kamerovom systéme výpadok. 
Po obdržaní kamerových záznamov bude 
vec ďalej riešená na OO PZ Šamorín. 

Žobrák skončil s pokutou
5. februára doobeda upozornil hliadku 
MsP Šamorín ich kolega na podozrivú 
osobu, ktorá mala žobrať pred kostolom 
na Hlavnej ulici. Po príchode na miesto sa 
zistilo, že oznámenie je pravdivé. Dotyčný 
sa po príchode hliadky snažil utiecť, bol 
však vyzvaný, aby sa preukázal občian-
skym preukazom. Následne bol z miesta 
vykázaný. Jednalo sa o občana Rumunska. 
Po krátkom čase prišlo znova oznámenie 
v tej istej veci a po príchode na miesto sa 
zistilo, že sa jedná o tú istú osobu. Opa-

kovane bola opäť legitimizovaná a nakoľko 
neuposlúchla výzvu verejného činiteľa pri 
výkone svojej právomoci, bola jej udelená 
bloková pokuta. 

Chytili osobu v pátraní
8. februára doobeda bola počas 
motohliadky na Vinohradskej ulici pri 
SOUSD Jednota spozorovaná osoba  
v pátraní. Hliadka MsP Šamorín túto oso-
bu zastavila a konfrontovala ju s tým, že je 
po nej vyhlásené pátranie. Vzápätí o situ-
ácii vyrozumela hliadku OOPZ Šamorín. 
Hliadka OOPZ Šamorín sa dostavila na 
dané miesto a osobu v pátraní prevzala na 
ďalšie služobné úkony. Používanie donu-
covacích prostriedkov nebolo potrebné.   

Blúdila po ulici zmätene, s dieťaťom
12. februára v noci preverovala hliad-
ka MsP Šamorín telefonické oznámenie  
z Rybárskej ulice, kde mal oznamovateľ 
stretnúť neznámu, zjavne zmätenú ženu 
s malým chlapcom. Oznamovateľ tvrdil, 
že slečna si nič nepamätala. Po prícho-
de namiesto bolo zistené, že oznámenie 
je pravdivé. Dotyčná potvrdila, že si nič 
nepamätá a uviedla, že malého chlapca 
našla na ulici. Obe osoby boli privezené na 
OO PZ Šamorín, kde bolo zistené, že sleč-
na býva na Rybárskej ulici. Bola vyrozu-
mená aj jej matka, ktorú hliadka na OO PZ 
Šamorín priviezla. Tá potvrdila, že sa jedná 
o jej dcéru a vnuka, ktorého má zvereného 
do osobnej opatery. Prípad ďalej rieši OO 
PZ Šamorín.

ZO ZÁPISNICE MESTSKEJ POLÍCIE

Umiestniť prekážky k ceste je zakázané
Aj v Šamoríne sa rozmohli obyvateľmi svoj-
voľne umiestnené prekážky pri cestách, 
ktoré majú vo väčšine prípadov chrániť 
trávnik pred poškodením. V zmysle záko-
na o pozemných komunikáciách je umiest-
nenie takýchto prekážok zakázané a môže 
viesť k uloženiu pokuty.
Kamene, tĺky zatlačené do zeme, pneu-
matiky – takto sa obyvatelia najčastejšie 
snažia chrániť trávnik pred svojim obydlím 
od poškodenia autami a odrádzajú od par-
kovania v domnení, že ide o ich súkromný 
pozemok. Problém s týmito riešeniami je 
to, že ich zákon nepovoľuje a považujú sa za 
priestupok.
„Je síce pravda, že údržba plochy pred vlast-
nou nehnuteľnosťou je povinnosťou majiteľa 
alebo užívateľa, to ich však neoprávňuje na 
to, aby si ju ohradili uložením rôznych preká-
žok – vysvetľuje Ladislav Tóth, odborný refe-
rent Mestského úradu Šamorín. – V zmysle 
predpisov je súčasťou komunikácie aj zelený 
pás ležiaci bezprostredne pri asfaltovej ces-
te. Do pol metra od okraja cesty je zakáza-

né umiestniť akékoľvek prekážky. Netreba 
zabúdať ani na to, že ak príde k úrazu alebo 
nehode kvôli umiestnenej prekážke, zodpo-
vednosť sa v plnej miere prenáša na človeka, 
ktorý tam danú prekážku umiestnil.”

Mestský úrad v zmysle vyššie napísa-
ného žiada obyvateľov, aby v priebe-
hu apríla odstránili všetky prekážky od 
ciest a vyhli sa prípadnému neskoršiemu 
pokutovaniu.       (l)

Prekážky pri vozovke v Mliečne                               (Foto: Mátyás Szinghoffer)
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Historický úspech šamorínskych šermiarov
Február bol o našich juniorských šer-
miaroch. Tí potešili Šamorínčanov až 
niekoľkokrát. V prvej polovici mesiaca 
dosiahli historický úspech, v Brazílii sa 
stali víťazmi Svetového pohára. Kon-
com februára zase bojovali na Maj-
strovstvách Európy v estónskom Tallin-
ne. 
Dlhá a únavná cesta, teplé letné počasie, 
časový posun, vysoká vlhkosť vzduchu. 
Napriek tomu všetkému sa šamorínskym 
juniorským šermiarom podarilo dosiah-
nuť v brazílskom Sao Paolu výnimočný 
úspech. Trio Arpád Fazekas, Leo Kuchta 
a Ákos Pirk vyhrali na Svetovom pohári v 
súťaži tímov.
„Veľmi-veľmi sa tešíme, že sme zvíťazili. Je 
za tým nesmierne množstvo práce a vytr-
valosť, ktorá teraz priniesla ovocie. Veľmi 
pekne ďakujeme všetkým šamorínskym 
fanúšikom za podporu” – vyjadril sa pre 
naše noviny Ákos Pirk. „Som na celý tím 
veľmi hrdý, každý šermoval veľmi sústre-
dene a disciplinovane. Nebolo také ťažké 
dostať sa do finále, ale byť tam, to už bola 
iná káva. Zvíťazili sme nad tímom Peru, 
družstvom, ktorého hráči trénujú v USA. 
Bolo to ťažké, ale našťastie sa to podarilo, 
dosiahli sme to, prečo sme prišli” – teší sa 
z úspechu Arpád Fazekas. „Som nadšený 
z výsledkov zo Sao Paola. Ak budeme aj 
naďalej takto pracovať, máme šancu siah-
nuť ešte vyššie” – pridáva sa Leo Kuchta. 
„Náš tím je štvorčlenný, ale v Brazílii sme 
boli iba traja. Bendegúz  György mal neod-
kladné školské povinnosti a nemohol sa 
Svetového pohára zúčastniť” – prezradil 
nám tréner Jozef Nagy.

Tallinn – majstrovstvá Európy
Majstrovstvá Európy v Tallinne sa zača-
li dobre. V individuálnej súťaži juniorov 
vybojoval Arpád Fazekas trináste miesto. 

„I keď som dosiahol na juniorských maj-
strovstvách Európy zatiaľ najlepší výsle-
dok svojej kariéry, mal som na viac. V 
osemfinále som nastúpil proti prvému 
nasadenému Francúzovi Chagnonovi. 
Začal som zle, prehrával som 0:5. Potom 
som však pookrial a vyrovnal, i keď som 
napokon zápas prehral 13:15” – spomína 
Arpád Fazekas.
Pred súťažou tímov, kde nastúpila štvor-
ka v zložení Arpád Fazekas, Bendegúz 
György, Leo Kuchta a Ákos Pirk vo far-
bách Slovenska, verili chlapci vo víťaz-
stvo. „Prvý duel sme mali s Holandskom. 
Podarilo sa nám vyhrať, ale celkovo nám 
to nevyšlo tak, ako sme si to predstavo-
vali. Všetci sme mali ťažkosti. Víťazstvo 
nám však dodalo novú energiu a vo štvrť-
finále sme odhodlane čelili Poliakom” 
– opisuje Ákos Pirk. „Postupne sme sa 
všetci dostali do formy a na koniec zápa-
su sme prebrali vedenie. Ak by u nich 

nekončil zápas tohtoročný víťaz ME, 
podľa mňa by sme aj vyhrali. Táto pre-
hra nám ovplyvnila aj ďalší zápas. Vysa-
la z nás energiu a boli sme letargickí, 
nemohli sme sa poriadne sústrediť ani 
proti Nemecku, ani proti Dánsku” – kon-
štatoval Bendegúz György.
„Proti Poliakom viedlo raz jedno druž-
stvo, potom druhé. Pred posledným 
súbojom sme viedli my, ale urobil som 
veľa chýb a preto sme prehrali. Je mi to 
veľmi ľúto” – hovorí smutne Arpád Faze-
kas. „Mali sme šancu proti ktorémukoľ-
vek družstvu a s každým sme dosiahli 
tesný výsledok. Mali sme šancu zvíťaziť. 
Ak by sme boli len o mak lepší v družstve 
a tiež ako jednotlivci, šanca by sa bola 
premenila na úspech. Budeme pracovať 
na tom, aby sme tieto chyby odstránili do 
majstrovstiev sveta, ktoré budú začiat-
kom apríla” – povedal Leo Kuchta.

Tibor Duducz

Zľava Ákos Pirk, Leo Kuchta, Arpád Fazekas a tréner Jozef Nagy na svetovom pohári v Sao Paole

Šamorínčania na ME v Tallinne - zľava A. Fazekas, Á. Pirk, R. Forgách, B. Gyorgy, L. Kuchta 
a B. Lančarič         (Fotoarchív)

VÝSLEDKY
Sao Paolo, Svetový pohár, juniori
Individuálna súťaž: 7. Fazekas, 11. Pirk, 
15. Kuchta
Súťaž tímov: 1. Slovensko (Puerto 
Rico 45:12, Peru 45:39).
Tallin, Majstrovstvá Európy, juniori
Individuálna súťaž: 13. Fazekas, 21. 
György, 27. Kuchta, 42. Pirk
Súťaž tímov: 8. Slovensko (Holandsko 
45:41, Poľsko 41:45, Nemecko 43:45, 
Dánsko 39:45)
Tallin, Majstrovstvá Európy, kadeti
Individuálna súťaž: 41. Rebeka 
Forgách, 49. Braňo Lančarič
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Najväčší zápas ŠTK:
radosť, bojovnosť, slzy

Zaujímavosti o zápase ŠTK–Slovan 
  našich futbalistov na zápas vyprevádzali futbalové tímy U11 Šamorína a Mliečna
  zápas si pozrelo aj 300 žiakov Základnej školy M. Bela, resp. M. Korvína, tak isto 

ako aj mládežnícke družstvá ŠTK Šamorín a DAC 
  padol rekord v počte divákov domácich zápasov ŠTK Šamorín. Na tribúnach fan-

dilo proti Slovanu 1484 fanúšikov 
  zápas vysielala televízia JOJ Šport naživo a sledovali ho desaťtisíce divákov 

1. marec 2023. Na tento deň šamorínsky 
športový fanúšik len tak ľahko nezabud-
ne. Celé Slovensko hovorilo o ŠTK Šamo-
rín. Chlapci boli veľmi blízko k jednej z 
najväčších senzácií poslednej dekády. 
Vo štvrťfinále Slovenského pohára kona-
nom v MOL Aréne v Dunajskej Strede 
remizovali 1:1 proti slávnemu Slovanovi 
a prehrali až po penaltách.
Do Dunajskej Stredy malo 1. marca skoro 
poobede namierené veľa áut a autobusov. 
Šamorínsky klub so 108-ročnou históriou 
malo práve odohrať svoj najväčší zápas 
vôbec. Štvrťfinále Slovenského pohára sa 
konalo v MOL Aréne. Druholigoví mod-
ro-bieli mali za súpera Slovana.
Na zápase nebolo veľmi poznať, ktorý z 
družstiev je slovenským majstrom. Mod-
ro-bieli chlapci si viedli vynikajúco. Takmer 
každý štatistický ukazovateľ nahrával 
Šamorínčanom. Na tribúnach im fandi-
lo takmer 1500 fanúšikov. Modro-bieli 
predviedli sústredenú hru, hrali odvážne, s 
veľkým srdcom. Získali vedenie, boli lepší. 
Vladimír Weiss, tréner hostí reval od zlosti 
bez seba od postrannej čiary. 
Bratislavské družstvo vyrovnalo, v priebe-
hu duela sa na ihrisku objavili všetci jeho 
najlepší hráči, napriek tomu po 90 minú-
tach na tabuli stále svietil výsledok 1:1. O 
postupe rozhodli penalty, v ktorých zvíťa-
zili hráči Slovanu. 

Tak ako na jeseň, Šamorínčania pred 
penaltami zmenili brankára. Do bránky sa 
postavil Attila Horváth. Prvú penaltu síce 
zneškodnil, ale napokon boli Bratislavčania 
úspešnejší. „Pocok” sa po poslednej penal-
te rozplakal. Martin Trnovský, brankár 
Slovana ukázal veľkosť, férovo ho prišiel 
utešovať. „Mám výčitky svedomia. Možno 
som mohol skočiť skôr na druhú penaltu. 
Prišiel som, aby som ukázal, čo je vo mne, 
no mám pocit, že som zlyhal. Slovan kvôli 
nám takmer vypadol. Futbal sa ale nehrá 
na „takmer”. Bola to pre mňa obrovská 
skúsenosť. Málokedy stojí človek zoči-voči 
hráčom, ako sú Weiss alebo Kucka. Ďaku-
jem všetkým za podporu” – vyjadril sa 
Attila Horváth.
„Myslím si, že tento výsledok si všim-
ne každý. Náš tréner nám pred zápasom 
povedal, že sa nemáme báť a máme hrať 
tak, ako keby išlo o obyčajný majstrovský 
zápas. Mali sme v hlavách všetci trocha 
trémy navyše, ale aj tak sme sa ukázali. 
Myslím si však, že Slovan si postup neza-
slúžil” – uviedol Bálint Csóka.
„Toto šamorínske družstvo je vynikajúce. 
Riadne nám dalo zabrať” – nešetril chválou 
David Holman zo Slovanu.
Ach, áno. Futbal niekedy bolí. Jedno je 
však isté: Šamorínčania môžu byť na svo-
jich futbalistov právom hrdí.

Tibor Duducz

Dvaja brankári: Attila Horváth (vľavo) 
a Erik Gyurákovics

Boj šamorínskeho kapitána Petra 
Nagya (vpravo)

Radosť z gólu

„Malý“ Šamorín, „veľký“ Slovan 1:1

Návštevnícky rekord na zápase ŠTK
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Po miernej zime prišla jar
Jar je už tu, niet pochýb, zima je za nami. 
Dni sú čoraz dlhšie a teplejšie, i keď sa v 
marci ešte často stáva, že nočná teplota 
klesne pod 0°C.
Meteorologická jar začína prvého, astrono-
mická až 20. marca. Zaujímavosťou tohto 
dňa je, že deň aj noc sú rovnako dlhé, majú 
12 hodín. Je to jarná rovnodennosť. 

Nevýhody miernej zimy
Všetci sme si všimli, že zima bola mier-
na, počas vykurovacej sezóny nám stačilo 
menej energií a paliva. Má to však aj háčik, 
nakoľko kvôli miernym teplotám malo šancu 
v záhrade prežiť omnoho viac škodcov a húb, 
preto je tento rok veľmi dôležité nezabudnúť 
na skorý predjarný postrek. Ten sa zvyčaj-
ne vykonáva po reze, ale čas rezu sa môže 
natiahnuť až do konca marca - kto ešte nesti-
hol, nech sa do toho pustí. Najskôr orežme 
ríbezle, egreše, moruše, josty a maliny, tie sa 
zazelenajú ako prvé. Potom môžu ísť jablone, 
hrušky, slivky, čerešne a višne. Treba ich orezať 
ešte pred kvitnutím. Marhule a broskyne stačí 
rezať tesne pred rozkvitnutím. Rezné plochy 
väčšie ako 1-2 cm ošetrime stromovým bal-
zamom. Nezabudnime zo stromov odstrániť 
zvyšky plodov z minulého roka. Očistime aj 

pukliny v kôre, pretože v nich prežívajú škod-
covia. Nezaškodí ani vyčistenie okolia kmeňa 
a odstránenie vlkov. Vinič režme po odznení 
mrazov, ale ešte pred pučaním.

Predchádzajme infekciám
Predjarný postrek má mať aspoň dve, ideál-
ne však tri fázy. V prvej fáze ošetríme dreviny 
prostriedkom s obsahom medi (Champion 
50 WG, Kocide 2000, Cuproxat SC) kvôli 
prevencii bakteriálnych a hubových ochorení, 
v druhej použijeme síru (SulCa, Sulka) v boji 

proti múčnatke. V tretej fáze povoláme do 
boja proti škodcom olejové prípravky rastlin-
ného pôvodu (Boroil, Rock Effect). Olej uza-
tvorí dýchacie otvory škodcov a tie sa zadusia. 
Tieto prípravky treba aplikovať do rozvinutia 
pukov stromov, keď už je teplota trvalo okolo 
15°C. Príliš skoré striekanie neprinesie želaný 
účinok, pretože škodcovia môžu zimu preč-
kať ukrytí v pukoch. Na postreku nešetrime. 
Postrekujme hojným prúdom, zmývaním, aby 
kmeň aj konáre boli roztokom rovnomerne 
pokryté.        Róbert Lelkes, Agrosam

Tento rok je predjarný postrek obzvlášť dôležitý            (Foto: net)
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w w w . g m e l e k t r o . s kSenecká cesta 2350/22A, Šamorín

Hľadáte v Šamoríne predajňu  
s elektroinštalačným materiálom?  
Obráťte sa na firmu GM Elektro, s.r.o., 
ktorá ponúka široký sortiment vysoko 
kvalitného elektromateriálu  
od popredných výrobcov.

Elektro-szaküzletet keres Somorján?  
Forduljon bizalommal a GM Elektro Kft.-hez, 
amely élvonalbeli gyártók kiváló minőségű 
termékeinek széles skálájával várja Önt.




